

‘သမိုင်းတစ်ခုဖြစ်တည်ခဲ့သောဘုရား’

RVA မြန်မာဘာသာပိုင်းအစီစဉ်ကိုနားဆင်နေကြတဲ့ သောတရှင်များအားလုံး မင်္ဂလာပါရှင်။ အပတ်စဉ် တနင်္လာနေ့တိုင်း တင်ဆက်ပေးနေကျဖြစ်တဲ့ ဘဝအတွက်လင်းရောင်ခြည်ကဏ္ဍလေးမှာ ဒီတစ်ပတ်ရွေးချယ်တင်ဆက်ပေး သွားမယ့်ခေါင်းစဉ်လေးကတော့ ၂၀၁၃ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလ ၁၇ရက်နေ့က ပုပ်ဖရန်စစ်အရှင်သူမြတ် ဟောကြားမိန့်မြွက်ခဲ့တဲ့ ‘သမိုင်းတစ်ခုဖြစ်တည်ခဲ့သောဘုရား’ ဆိုတဲ့ မင်္ဂလာသတင်းစကားလေးပဲ ဖြစ်ပါတယ်ရှင်။ ဒီဆောင်းပါးလေးကို ဖိလစ်ပိုင် နိုင်ငံမှာပညာသင်ကြားနေတဲ့ ဆလေးရှင်းအသင်းဂိုဏ်းမှ ကိုရင်ပါစကားသီကိုရှင်းမှ ရေးသားပေးပို့ခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်ရှင်။

သောတရှင်များရှင် . . . သမိုင်းဆိုတာဘာလဲလို့ မေးလာခဲ့ရင် ကျမတို့က လွယ်လွယ်လေးပဲ ဖြေကြပါတယ်။ အကြောင်းရယ်၊ အဖြစ်ပျက်ရယ်၊ အကျိုးရယ် ဒီသုံးခုဆက်မှ သမိုင်းဖြစ်တယ်။ အကြောင်းခံရှိလို့ အဖြစ်ပျက်ဆိုတာ ရှိလာ ရပြီး အဖြစ်အပျက်ကနေ ကောင်းကျိုးဆိုးကျိုးတွေလည်း ပေါ်လာရပါတယ်။ ဖြစ်ပြီးသားကိစ္စတွေကို စံပြုပြီး သင်ခန်းစာ ယူဖို့ ရေးပေးတာဟာ သမိုင်းပါပဲ။ မကောင်းတဲ့ ဖြစ်စဉ်တွေကို ရှောင်ပယ်ကြပြီး ကောင်းတဲ့အရာတွေကို ဆက်လက်ထိန်း သိမ်းထားကြဖို့ သမိုင်းထဲကနေ သင်ခန်းစာယူ လေ့လာကြရပါတယ်။ သင်ခန်းစာယူတတ်အောင်၊ မ‘အ’ ရအောင် သမိုင်းကို သိကြဖို့လိုပါတယ်။ အဲ့ဒီတော့ သမိုင်းကို ရေးတဲ့အခါ စိတ်ကူးယဉ်တာတွေ မပါဘူး။ ချဲ့ထွင်တာတွေ မရှိဘူး။ အထောက်အထားခိုင်လုံစွာနဲ့ အတိတ်က အကြောင်းကို ချပြပေးလိုက်တာဟာ သမိုင်းပဲ။ ကမ္ဘာ့သမိုင်း၊ မြန်မာ့သမိုင်း၊ အသင်းတော်သမိုင်း ဆိုပြီး သမိုင်းပေါင်းမြောက်များစွာရှိတဲ့အထဲက အတိတ်မှာဖြစ်ခဲ့လို့ပြီးခဲ့တာမှန်ပေမဲ့ ယနေ့ထက်ထိ ဆန်းကြယ်ခမ်းနားစွာ ရှင်သန်ဖြစ်တည်နေတဲ့ သမိုင်းကတော့ ကယ်တင်ခြင်းသမိုင်းပဲလို့ ဆိုရတော့မှာပါရှင်။

သမိုင်းအထောက်အထားခိုင်မာစွာနဲ့ ပေထက် အက်ခရာတင်ထားခဲ့တဲ့ သမာကျမ်းစာတော်မြတ်မှာ ကယ်တင်ခြင်း သမိုင်းကို ကျမတို့တွေ လေ့လာဖတ်ရှုလို့ရနိုင်ပါတယ်။ ခရစ်ဝင် ကျမ်းပိုဒ် စောင်ထဲက တစ်စောင်ဖြစ်တဲ့ သံမာတေဦးခရစ် ဝင်ကျမ်းစာတော်မြတ်မှာဆိုရင် ခရစ်တော်ဘုရားရှင်ရဲ့ ဆွေစဉ်မျိုးဆက်တွေကို မှတ်တမ်းတင်ရစ်ထားပါတယ်။ အဘရာဟံရဲ့သား အိဇတ်ကနေ ဒါဝိတ် ရှင်ဘုရင်မင်းကြီးအထိ ဆွေစဉ် ၁၄ ဆက်၊ ဒါဝိတ်မင်းကြီးရဲ့သားတော် ဆောလမွန်မင်းကနေ ဘာဘီလွန်ပြည်သို့ အကျဉ်းသားအဖြစ်ခေါ်ဆောင်သွားခြင်း ခံရခါနီးမှာ မွေးဖွားခဲ့ကြတဲ့ ဂျေကိုး နီယားနဲ့ညီအကိုတွေထိ ဆွေစဉ် ၁၄ ဆက်၊ ဂျေကိုးနီယားရဲ့သားကနေ ယာကုပ်ရဲ့သား မာရီယားရဲ့ ခင်ပွန်းတော် ဂျိုးဇက် အထိ ဆွေစဉ် ၁၄ ဆက်၊ စုစုပေါင်း ၄၂ ဆက် ရှိခဲ့ပါတယ်။ ဆွေစဉ်မျိုးဆက်တွေကို ပြောနေရခြင်းရဲ့ အကြောင်းရင်းက ယေဇူးဘုရားရှင်ဟာ ဗြန့်ကနဲ ကောက်ခါငင်ခါ ဖွားမြင်လာခဲ့တာ မဟုတ်ဘဲ အကြောင်းအရင်းတစ်ခုခုကြောင့် သေချာ စီမံပြင်ဆင်ပြီးတော့မှ ဖွားမြင်ခြင်းကို ခံတော်မူခဲ့ခြင်းဖြစ်တယ် ၊ လူတွေနဲ့အတူရှိတော်မူတဲ့ ဘုရားဖြစ်တယ်ဆိုတာကို အခိုင်အမာပြောပြချင်လို့ပဲဖြစ်ပါတယ်။ ယေဇူးဘုရားရှင်ရဲ့ ဆွေစဉ်မျိုးတော်တွေကို ပုပ်ဖရန်စစ်အရှင်သူမြတ်က ထောက်ရှုပြီး ဘုရားရှင်ဟာ လူတွေကို

ဘယ်တော့မှ ပစ်ထားခဲ့တဲ့ဘုရား၊ လူတွေနဲ့အတူ လျှောက်လှမ်းရှင်သန်နေတဲ့ ဘုရား ဖြစ်တယ်ဆိုတဲ့အကြောင်း
မိန့်ကြားခဲ့လိုက်ပါတယ်။

ခရစ္စမတ်ပွဲတော်ကြီးကို ကောင်းမွန်ထိုက်တန်စွာ ကျင်းပကြိုဆိုနိုင်ဖို့ အမိကက်သလစ်အသင်းတော်က အာဒဝင်
တူးကာလကို ၄ ပတ်တာ ထားရှိပြီး ပြင်ဆင်ပေးလို့နေပါတယ်။ ဒီအာဒဝင်တူးကာလမှာ ပြင်ဆင်နေကြတဲ့ ကျွန်ုပ်တို့တွေ
ရှင်သန်နေတဲ့ နေ့စဉ်ဘဝထဲမှာ ဘုရားရဲ့တည်ရှိရှင်သန်နေခြင်းကို အလေးနက်ထား ထောက်ရှုစဉ်းစားဖို့အပ်ပါတယ်။

‘သမာကျမ်းစာတော်မြတ်မှာ ရေးသားထားတဲ့ ခရစ်တော်ဘုရားရှင်ရဲ့ ဆွေစဉ်မျိုးဆက်တော်အကြောင်းဟာ
တယ်လီဖုန်းစာ အုပ်ထဲက စာမျက်နှာတစ်ရွက်နဲ့တူတယ် လို့ပြောခဲ့ဖူးတာကို ကျွန်ုပ် ကြားဖူးတယ်။ ဒါပေမဲ့ အဲဒီလို
မဟုတ်သေးပြန်ဘူး။ ဖုန်းစာအုပ်ထဲက နာမည်စာရင်းမှတ်တမ်း တစ်ခုသာသာပဲလို့ ပြောလို့ မရနိုင်ပါဘူး။ ဒါဟာ
သမိုင်းသီးသန့်တစ်ခု ဖြစ်သလို သိပ်ကို အရေးကြီးတဲ့ အကြောင်းအချက်တွေလည်း ရှိနေပါတယ်။
မြတ်စွာဘုရားရှင်တော်က မိမိရဲ့ တစ်ပါး တည်းသော သားတော်ကို လောကကို စေလွှတ်ပေးခဲ့တယ်။ သားတော်ဟာ
ခမည်းတော်ရဲ့ ဘုရားအဖြစ်တော်မှာ တလုံးတဝတည်း တည်ရှိနေသလို မိမိရဲ့ မိခင်မယ်တော်မာရီယားနဲ့လည်း
တလုံးတဝတည်း တည်ရှိနေပါတယ်။ ဘုရားက သမိုင်းထဲမှာ ရှိခဲ့ရုံသက်သက် မဟုတ်တော့ဘဲ သူ့ကိုယ်တိုင်က
သမိုင်းတစ်ခု ဖြစ်လာခဲ့ပါတယ်။ လိုလိုလားလားနဲ့ ကယ်တင်ခြင်းသမိုင်းကို ဘုရားကဖြစ်တည်စေခဲ့ပါတယ်။ လူထဲက
လူတစ်ယောက်လို လူ့ဇာတိကို ခံယူပြီး လူတွေနဲ့ အတူ ရှိနေခဲ့တဲ့ ဘုရားပါ။ လူတွေနဲ့ အမြဲခရီးပြုလျှောက်လှမ်းနေတဲ့
အေမာနူအဲ ဘုရားပါ’ လို့ ပုပ်ဖရန်စစ် အရှင်သူမြတ် က မြက်ကြားတော်မူခဲ့ပါတယ်။

သောတရှင်များရှင် . . . လူသားတွေရဲ့ ပထမဆုံးမိဘဖြစ်တဲ့ အာဒံနဲ့ ဧဝဟာ ဒေင်ဥယျာဉ်ကြီးထဲမှာ ဘုရားကို
ပုခုံးချင်းယှဉ်ပြီး ဘုရားလိုဖြစ်ချင်ခဲ့တဲ့ မာနတရားရဲ့ အပြစ်ဆိုးအောက်မှာ ကျဆုံးသွားတဲ့အခါမှာ ဒေင်ဥယျာဉ်ကြီးထဲ
ကနေ ထွက်ခွာသွားခဲ့ရပါတယ်။ သနားကြင်နာခြင်း၊ ခွင့်လွှတ်တတ်ခြင်း ဂုဏ်တော်တွေဟာ ဘုရားရဲ့ အတုမရှိ
ဂုဏ်တော် တွေ ဖြစ်နေတာမို့ မေတ္တာတော်ရှင် ဘုရားသခင်ဟာ မကြည့်ရက်ခဲ့ပါဘူး။ သူနဲ့ အတူ ရွှေပုံစံတော်အတိုင်း
ဖန်ဆင်းခံထား ရတဲ့ လူသားကို ပြန်လည် ကယ်တင်ဖို့ စီမံကိန်းချပြီး လူတွေရဲ့ ဘဝထဲကို ချဉ်နင်းဝင်ရောက်ပြီး
ထာဝရအသက်ကို ပြန်ရ ဖို့ လူတွေကို ပြန်လည် ဖိတ်ခေါ်ခဲ့ပါတယ်။ ပထမဆုံး အခေါ်ခံရတာက ယုံကြည်ခြင်းရဲ့
ဖခင်ကြီး အာဘရာဟံ . . . ။ အာဘရာဟံကို ဖိတ်ခေါ်ပြီး ပဋိညာဉ်အသစ်ကို စဖွဲ့တယ်။ သူကနေမွေးဖွားလာမယ့်
သားစဉ်မျိုးဆက်က ကောင်းကင်က ကြယ်တွေလို၊ ပင်လယ်ကမ်းခြေက သဲပွင့်တွေလို များပြားစေရမယ်။ ဘုရားရှင်ဟာ
သူတို့ရဲ့ ကိုးကွယ်ဆည်းကပ်ရာ ဘုရားဖြစ်ပြီး သူတို့တွေဟာလည်း ဘုရားရှင် ချစ်မြတ်နိုးရာ မျိုးနွယ်စု
တစ်စုဖြစ်စေခဲ့ပါတယ်။ အာဘရာဟံရဲ့ သား အီဇတ်၊ ယာကုပ်၊ ယုဒ တို့ကနေစပြီး သမိုင်းတွင်မယ့် ခရီးကို
စတင်လျှောက်လှမ်းကာ လူတွေနဲ့ နီးနီးကပ်ကပ် ရှိနေ ခဲ့တဲ့သူဟာ ဘုရားမြတ်ရှင်ပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ အမှန်ဆိုရင်တော့
လူတွေကို ကယ်တင်ဖို့ သမိုင်းတစ်ခုကို ဖန်တီးနေဖို့ မလိုပါဘူး။ ဒါပေမဲ့ သမိုင်းတစ်ခု မဖြစ်တည်ဘဲ လူတွေရဲ့
ကယ်တင်ခြင်းကို ဘုရားရှင်ဟာ မလိုလားခဲ့ပါဘူး။ လူ့သမိုင်း ထဲကို ဝင်လာပြီး လူတွေနဲ့အတူ သမိုင်းတစ်ခုကို

ဖန်တီးချင်ခဲ့တာကိုက ဘုရားရှင်ရဲ့ ရွှေညာဏ်တော်၊ အလိုတော်တစ်ခု ဖြစ်ခဲ့ရပါတယ်။ အချိန်ကာလ ခုနစ် သက်ရာဇ်ပေါင်းများစွာနဲ့ ရေးထိုးခဲ့တဲ့ ဒီသမိုင်းလမ်းကြောင်းမှာ အဆိုးတွေ၊ အကောင်းတွေလည်း ဖြစ်ခဲ့သလို၊ အပြစ်သားတွေ၊ ရဟန္တာသူတော်စင်ပေါင်းများစွာလည်း မွေးဖွားခဲ့ကြပါတယ်။

အကောင်းထက် အဆိုးကို ပြုလုပ်ချင်ကြတဲ့ အမှားရဲ့ဘက်တော်သား လူတွေထဲမှာလည်း သူတော်စင်တွေထက် အပြစ်သားတွေက ပိုများနေခဲ့ပါတယ်။ ကြီးလေးတဲ့ အပြစ်တွေကို လွန်ကျူးမိုက်မှားနေတဲ့ အပြစ်သားတွေ ဘယ်လိုပဲ များနေ များနေ ဘုရားရှင်ဟာ လူတွေနဲ့အတူ လျှောက်လှမ်းဖို့ သမိုင်းတစ်ခုကို ဖန်တီးခဲ့တယ် မဟုတ်လား။ ဘုရားက သန့်ရှင်း ဖြောင့်မတ်ခြင်းကို ပို့ဆောင်လမ်းညွှန်ပြပေမဲ့ လူကတော့ အပြစ်ဝဲဂယက်ထဲမှာ ဇွတ်မိုက်ပြီး ပိုးဖလံလိုမျိုး မီးကို တိုးနေခဲ့တာကိုက လူ့ရဲ့ အားနည်းချက်တစ်ခုပဲ ဖြစ်နေတော့တာလား။ ဘုရားက ဖြစ်စေချင်တဲ့ သူ့ရဲ့ စီမံကိန်း အလိုတော် ကို လူတွေဟာ တုန့်ပြန်ဖြည့်ဆည်းဖို့ ပျက်ကွက်အားနဲ့ခဲ့ကြတယ်။ ဒါပေမဲ့လည်း လူတွေအပေါ် နဲ့လေးမှ ငြိုငြင်စိတ် ပျက်ခြင်း အလျင်းမရှိဘဲ စိတ်ရှည်စွာနဲ့ လူတွေရဲ့ ခြေလှမ်းတိုင်းကို ပဲ့ပြင်နေခဲ့တယ်။ လူတွေနဲ့ ခရီးတစ်ခုကို အတူတူ လျှောက်လှမ်းပေးနေခဲ့ပါတယ်။ လူတွေနဲ့ အတူရှိနေခဲ့တဲ့ဘုရား၊ အတိတ်မှာလည်း ရှိ၊ ယခုလည်း ရှိပြီး နောင်လည်း အမြဲ ရှိနေဦးမယ့်ဘုရားရဲ့ အဖြစ်တော်ကို စဉ်းစားကြည့်ရင် အံ့ဖွယ်မကောင်းဘူးလားရှင်။ ဘုရားရှင်ဟာ မိမိကိုယ်တော်တိုင် ဟာ ဘယ်သူဘယ်ဝါဖြစ်တယ်ဆိုတဲ့အကြောင်း လူတွေကို ထုတ်ဖော်ပြောပြချင်တဲ့အခါမှာ ‘ငါဟာ အာဘရာဟံရဲ့ဘုရား၊ အီဇတ်ရဲ့ ဘုရား၊ ယာကုပ်ရဲ့ဘုရား’ ဆိုပြီး မိန့်မြွက်တော်ခဲ့ပါတယ်။ ယခုအချိန်မှာရော ဘုရားရဲ့ နာမတော်ကို မေးမယ်ဆို ရင် သူ့ရဲ့နာမည်က ကျမတို့နဲ့လည်း သက်ဆိုင်နေမှာပါ။ ကျမတို့ရဲ့ နာမည်ကို ယူပြီး သူ့ရဲ့ ဘုရားနာမတော်ကို ထုတ် ဖော်ပြောပြနေမှာ သေချာပါတယ်။ ငါဟာ အာဘရာဟံရဲ့ဘုရား၊ အီဇတ်ရဲ့ဘုရား၊ သန္တာအောင်ရဲ့ ဘုရား၊ သီကိုရှင်းရဲ့ ဘုရား၊ ဦးချစ်ရဲ့ဘုရား၊ ဒေါ်လှရဲ့ ဘုရား စသဖြင့် အယောက်စီတိုင်းနဲ့ ဆက်နွယ်နေပါတယ်။ ဆိုလိုချင်တာကတော့ ဘုရားရှင်ဟာ အသက်ရှင်တော်မူသောဘုရား၊ လူသားအယောက်စီတိုင်းနဲ့ ဆက်နွယ်ခရီးပြုလျှောက်လှမ်းနေတဲ့ဘုရား လို့ ပြောလိုက်တာနဲ့ အတူတူပါပဲရှင်။

လူတွေနဲ့အတူတူ လူ့ရဲ့သမိုင်းကို ရေးထိုးဖန်တီးခဲ့တဲ့ဘုရားက ကျမတို့ရဲ့ နာမည်တွေကိုယူပြီး သူ့ရဲ့ နာမတော် အဖြစ် ရေးထိုးခဲ့ပါတယ်။ဘုရားရဲ့သမိုင်းကို ရေးထိုးဖို့ လူတွေကို သူ ခွင့်ပြုခဲ့တယ်။ ကျမတို့ကလည်း ကျေးဇူးတော်နှင့် အပြစ်တွေကို ရောပြီး သမိုင်းကို ရေးနေကြတယ် မဟုတ်လား။ ဒါဟာ တကယ်တော့ ဘုရားရှင်ရဲ့ နိမ့်ချခြင်း၊ စိတ်ရှည် ခြင်း၊ နှင့် အတုမဲ့ မေတ္တာတော်တွေပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ သူဟာ ကျမတို့ရဲ့ ဘုရားဆိုတာ နှလုံးသားကနေ ခံစားသိရှိနေရပါ တယ်။ သိပ်ချစ်တတ်တဲ့ဘုရား၊ သိပ်ကြင်နာတတ်တဲ့ဘုရားကို ပိုင်ဆိုင်ခွင့်ရတာ ဘယ်လောက်တောင် ထူးတဲ့ ကျေးဇူးတော် ဘာလဲရှင်။ ဘုရားရှင်ဟာ မိမိရဲ့ ပျော်ရွှင်ခြင်းတွေကို လူတွေနဲ့ ဝေမျှပေးဖို့အတွက်ပဲ လူကို ဖန်ဆင်းခဲ့တာလေ။ လူတွေရဲ့ ကြားမှာ အတူရှင်သန်တည်ရှိနေရတာကိုက ဘုရားရဲ့ ပျော်ရွှင်ခြင်းပဲဖြစ်တယ်လို့ ဉာဏ်ပညာတော်ကျမ်းမှာလည်း ဆိုထား ပါတယ်။ ခရစ္စမတ်အချိန်လည်း နီးလာပြီဆိုတော့ လူတွေထဲကို ကြွလာခဲ့တဲ့ ဘုရားရဲ့သမိုင်းကြောင်းကို ပြန်လည် တွေးမိ ကြမှာပါနော်။ ဘုရားရှင်က လူတွေနဲ့အတူ သူ့ရဲ့ ကယ်တင်ခြင်းသမိုင်းကို

ရေးထိုးခဲ့တယ်ဆိုရင် ကျမတို့ဖက်ကလည်း မိမိ တို့ရဲ့ သမိုင်းကြောင်းကို ဘုရားရှင်ကို ရေးထိုးခွင့်ပြုပေးဖို့
လိုအပ်ပါတယ်။ ဘုရားရှင်ဟာ သမိုင်းထဲမှာ ကျန်ရစ်ခဲ့တာ မဟုတ်ဘဲ သူကိုယ်တိုင်က
သမိုင်းတစ်ခုဖြစ်တည်နေခဲ့တာပါ။ အခု အဲဒီသမိုင်းကို လူတွေနဲ့အတူ ရေးထိုးဖို့ ဒီနှစ် ခရစ္စမတ်မှာ ထပ်ပြီး
ဖိတ်ခေါ်နေပါတယ်။ ဘုရားရှင်ရဲ့ ဖိတ်ခေါ်ချက်ကိုလက်ခံပြီး ကျမတို့ရဲ့သမိုင်းကို ရေးထိုးခွင့်ပေး လိုက်တယ်ဆိုရင်
ဒါဟာ ကျမတို့အတွက်ခရစ္စမတ်ကောင်းကြီးတစ်ခုဖြစ်သွားမှာပါ။ သောတရှင်တို့လည်း မိမိတို့ရဲ့ သမိုင်းကြောင်းကို
ဘုရားရှင်နဲ့ ရေးထိုးနိုင်ပြီး ဘုရားရှင်ကိုယ်တော်တိုင်လည်း မိတ်ဆွေတို့ရဲ့ဘဝသမိုင်းကို ပြုပြင်ဖန်တီး ပေးနိုင်ပါစေလို့
ကျမ စစ္စတာရ် လူစီယား သန္တာအောင်မှ နှုတ်ဆက်ဆုတောင်း ဆန္ဒပြုလိုက်ပါတယ်ရှင် . . .။